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Geachte commissie, 
 
Uw commissie heeft verzocht het huidige beleid met betrekking tot het realiseren van 
bruggen en dammen opnieuw kritisch te bekijken omdat de indruk bestaat, dat de laats-
te tijd te vaak van het vastgestelde beleid op dit punt zou zijn afgeweken. 
Een en ander geeft ons college aanleiding het navolgende op te merken. 
 
Algemeen 
Ten aanzien van verzoeken tot het oprichten van een dam met duiker en/of een brug 
wordt het algemeen uitgangspunt gehanteerd, dat elk perceel in principe ontsloten dient 
te worden. Daar waar dit een ontsluiting (uitweg) op een (drukke) doorgaande weg 
betreft streven wij ernaar het aantal uitwegen uit een oogpunt van verkeersveiligheid zo 
gering mogelijk te houden. 
Naast een bouwvergunning dient men tevens in het bezit te zijn van een uitwegvergun-
ning van de wegbeheerder. In deze gemeente is dat buiten de bebouwde kommen 
veelal het Hoogheemraadschap Holland Noorderkwartier of de provincie Noord-Holland. 
Beide instanties hanteren eveneens het hiervoor omschreven algemeen beleidsuit-
gangspunt. 
Voor (nieuwe) uitwegen binnen de bebouwde kommen is (formeel) tevens een onthef-
fing op basis van de A.P.V. noodzakelijk. 
  
Brug of dam met duiker? 
Het behoeft geen betoog, dat het aanleggen van een brug landschappelijk gezien fraai-
er is dan het aanleggen van een dam met duiker. De aanvrager is hierin overigens in 
principe vrij. 
Door de gewijzigde agrarische bedrijfsvoering (veel groter en zwaarder rijdend materi-
eel)  is een toename te constateren in het aanleggen van dammen met duikers en een 
afname in het maken van bruggen. Naar verwachting zal deze ontwikkeling zich ook in 
de toekomst voortzetten. 
 
Om het aanzien van de dammen toch nog enigszins acceptabel te maken is in het ver-
leden op aandringen van de toenmalige raadscommissie Ruimtelijke Ordening een 
“dammenbeleid” ontwikkeld, waarbij de damwanden zoveel mogelijk in hout dienden te 
worden uitgevoerd in plaats van de minder fraaie betonnen damwanden.  
Daar inlands of Europees hout een onvoldoende levensduur heeft is er destijds voor 
gekozen hiervoor tropisch hardhout (azobé) toe te staan. Inmiddels zijn er goede alter-
natieven voor tropisch hardhout verkrijgbaar. 



 
In eerste instantie werd er van uitgegaan dat in de gehele gemeente, gelet op de land-
schappelijke waarden, uitsluitend dammen met houten damwanden mochten worden 
opgericht. Later is er voor gekozen uitsluitend in de landschappelijk zeer kwetsbare 
gebieden dammen met houten damwanden toe te staan.  In de minder kwetsbare ge-
bieden kunnen betonnen damwanden wel worden toegestaan.  
 
Het spreekt voor zich, dat bij dergelijke aanvragen het advies van de welstandscommis-
sie een grote rol speelt. 
Dat is ook de reden, dat bij de vaststelling van de welstandsnota een afzonderlijk 
hoofdstuk is gewijd aan bruggen en dammen. Dit gedeelte uit de welstandsnota Beem-
ster treft u als bijlage aan. 
 
Wij zijn van mening, dat het tot nu toe gevoerde beleid goed functioneert. Dat wil niet 
zeggen, dat er soms ergens een dam wordt gerealiseerd, waar een brug beter op zijn 
plaats zou zijn geweest. Maar ook daar zal een positief welstandsadvies aan ten grond-
slag hebben gelegen. 
 
Gelet op het vorenstaande bestaat er bij ons college onvoldoende aanleiding het be-
staande beleid aan te passen. 
 
Wij vertrouwen u met het vorenstaande voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
 
Hoogachtend, 
burgemeester en wethouders van Beemster, 
de burgemeester, de secretaris, 
 
 
J. Oelen (loco). F. de Jong. 
 
 
  
 


